
 

Schriftelijke vraag:
Vraagnummer: S-475 (20int00487)

Datum indiening: 31 januari 2020

Onderwerp: Loden waterleidingen in Overbetuwe

Naam indiener: Hans van den Moosdijk, D66

Aan de leden van het college van Burgemeester en Wethouders,

Aanleiding:
In november 2019 is een onderzoek verschenen van de Gezondheidsraad met als titel  
“Loodinname via kraanwater” . Vanaf 1960 is het gebruik van loden kraanleidingen in 
woningen en gebouwen niet meer toegestaan. Gebleken is echter dat nog veel woningen en 
gebouwen van vóór 1960 beschikken over loden waterleidingen. Grootschalige sanering van 
de binnenleidingen heeft nooit plaatsgevonden en geschat wordt dat 100.000 tot 200.00 
woningen nog een loden waterleiding hebben.
Uit het onderzoek van de Gezondheidsraad is verder gebleken dat er sterke aanwijzingen 
zijn dat blootstelling aan lage hoeveelheden lood schadelijker is dan in het verleden werd 
gedacht, met name voor specifieke groepen. Dit zijn zuigelingen die flesvoeding krijgen, 
jonge kinderen en zwangere vrouwen. Bij jonge kinderen kan langdurige blootstelling leiden 
tot een lager IQ en bij volwassenen het risico vergroten op hart- en vaataandoeningen en 
chronische nierziekte.
De Gezondheidsraad adviseert de bewoners van woningen met loden binnenleidingen om 
flessenwater te gebruiken voor kinderen die flesvoeding krijgen, jonge kinderen tot ongeveer 
7 jaar en zwangere vrouwen.
Inmiddels hebben verschillende gemeenten bekend gemaakt dat ze gemeentelijke 
gebouwen, waaronder scholen, gaan controleren op loden leidingen. 

Het rapport heeft bij onze fractie de volgende vragen opgeroepen:
1. Is het college bekend met de gezondheidsrisico’s van loden binnenleidingen?
2. Heeft er in de gemeente Overbetuwe een inventarisatie plaatsgevonden van 

gebouwen met loden waterleidingen, of is het college voornemens dit te gaan 
doen?

3. Onze fractie is van mening dat bewoners van woningen die vóór 1960 gebouwd 
zijn op actieve wijze geïnformeerd moeten worden over het probleem en de 
adviezen van de Gezondheidsraad. Deelt het college deze mening en zo ja, hoe 
gaat het college hier uitvoering aan geven?

Gelieve hierop zo spoedig mogelijk een antwoord te geven,

Ondertekening:

Hans van den Moosdijk (D66) 


